
 
Debat Programmabegroting 2020-2023 

 
Voorzitter, 
 
Allereerst dank voor de heldere en leesbare Programmabegroting. 
Ook dank voor de uitvoerige beantwoording van onze technische vragen. 
We zijn nu bijna halverwege de raadsperiode en tijd om de tussentijdse balans 
op te maken. 
 
De inzet op versterken van de verbinding tussen economie, werk en onderwijs 
steunt mijn fractie van harte. Dit geldt ook voor kostenefficiënte 
onderwijshuisvesting van toekomstige schoolgebouwen. 
Dit laatste vraagt een stevige regiefunctie van het college.  
 
Het college heeft de ambitie Gouda in 2040 een gasloze stad te laten zijn. 
Dit betekent forse ingrepen bij de bestaande bouw. Zo’n energietransitie vergt 
heel wat investeringen van huiseigenaren in de breedste zin en daar rekenen 
wij ook de woningbouwcorporaties bij. 
Energietransitie zal in samenspraak en vooral in overleg met de betrokken te 
dienen gebeuren waarin een vrije keuze binnen de mogelijke energiebronnen 
essentieel is.  
Onderschrijft het college dit en wat gaat het college doen om de burgers in 
deze tegemoet te komen? 
Staat het college open voor alternatieve vanuit de samenleving en worden die 
dan ondersteund ook al passen ze niet direct binnen de vastgestelde kaders?  
 
Het aanbod van voldoende woningen in de sociale sector en middel dure huur 
en koop blijft een zorg. Zeker nu de maximale stikstofuitstoot landelijk een 
probleem is. 
Wat betekent dit voor Gouda? Kan de versnelling in de woningbouw nu nog 
wel voortgang vinden? 
Wat voor consequenties heeft dit voor de specifieke woningbouw voor 
jongeren en ouderen? 



Daarnaast blijven statushouders voorrang krijgen op een woning en inmiddels 
ook mensen die economisch voor Gouda belangrijk zijn zoals zorgpersoneel en 
leraren. 
Dit betekent in concreto dat de gewone woningzoekende wederom langer kan 
wachten op een woning. 
Graag een reactie van het college hierop. 
Is al bekent wat de nieuwe taakstelling voor de huisvesting van statushouders 
is voor Gouda? 
 
Dan het sociaal domein. 
Bij de kadernota heeft Gouda’s 50+ partij aandacht gevraagd voor de 
toenemende eenzaamheid mede ook onder ouderen en het feit dat ouderen 
langer thuis moeten blijven wonen. Dit vraagt extra zorg en begeleiding.  
Sinds de z.g. bejaardenhuizen zijn afgeschaft blijken veel meer ouderen zich bij 
de SEH te melden met verwondingen en breuken als gevolg van het langer 
zelfstandig wonen. 
Gouda’s 50+ partij is verheugd dat ingezet gaat worden op goede 
ondersteuning en zorg voor kwetsbare ouderen. 
Wij zijn heel benieuwd naar het plan van aanpak. 
Wanneer kunnen we dit plan van aanpak verwachten? 
 
Recentelijk is een onderzoek gedaan naar het aantal rolstoeltoegankelijke 
openbare toiletten in Gouda. De uitkomsten van het onderzoek verschillen van 
de beleving van burgers. 
Gouda’s 50+ partij stelt voor extra budget voor openbare rolstoeltoegankelijke 
toiletten mee te nemen in de Lokale inclusie agenda en de Uitvoeringsagenda 
Samenleven 2020-2022 zodat ook mensen met een beperking zich welkom 
voelen in onze stad. 
Is het college bereid dit te doen? 
 
Minister de Jonge gaat ingrijpen bij de jeugdzorg. Gemeenten moeten vooral 
de zwaardere hulp aan kwetsbare jongeren regionaal gaan organiseren. 
Wat betekent dit voor Gouda? 
Welke financiële consequenties verwacht het college door deze ingreep? 
 
Voorzitter,  
Voor wat de veiligheid betreft beperk ik mij gezien de beperkte tijd tot de 
verkeersveiligheid. 
Gouda’s 50+ partij waardeert het feit dat het college het verkeerscirculatieplan 
heeft teruggenomen en meer belanghebbenden gaat consulteren. 



Wel worden verschillende knelpunten alvast aangepakt. 
Gouda’s 50+ partij heeft al verschillende malen aandacht gevraagd voor de 
verkeersveiligheid op de singels. Inmiddels zijn er visuele aanpassingen gedaan 
en bloembakken geplaats. Deze laatsten verlagen naar onze mening juist de 
verkeersveiligheid. 
Waarom zijn er voor de verkeersveiligheid bloembakken in de parkeerzone 
geplaatst? Is het college met ons eens dat dit voor fietsers juist gevaarlijker is? 
Heeft het college de indruk dat door alle maatregelen de verkeersveiligheid op 
de singels is toegenomen? En zo ja, waaruit blijkt dat? 
 
Voorzitter, 
 
De economie draait goed en financieel gaat het redelijk goed met Gouda.  De 
renteniveaus zijn historisch laag. 
Het college kiest voor uitgaven voor woningbouw, scholen, meer groen, 
preventie in het sociaal domein, onderhoud sport en woninginbraken. 
Belangrijke zaken maar wat Gouda’s 50+ partij mist is echte lastenverlichting 
voor de burger. 
Feit is dat, en die trend zien we ook landelijk, er steeds meer mensen in de 
financiële problemen komen door steeds hoger wordende vaste lasten. 
De kans op armoede neemt hierdoor toe. 
Gouda staat nog steeds veel te hoog op de lijst van duurste gemeenten. 
Wat gaat het college op korte termijn doen om lager op de lijst te komen? 
 
 
Gouda’s 50+ partij blijft bezorgd over de enorme hoge lening portefeuille, zeker 
gezien de toekomstige uitdagingen zoals, de zakkende bodem problematiek, de 
energietransitie en de uitdagingen binnen het sociaal domein. 
 
Voorzitter, 
Ik rond af. 
Als laatste dankt Gouda’s 50+ partij de ambtenaren, de griffie en de 
huishoudelijke dienst voor hun niet aflatende inzet voor onze Raad. 
 
 
 


